
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 19. marts 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 577
Hvordan forholder ministeren sig til, at fiskeriministerens beskyttelse af stenbider ikke 
er i tråd med den biologiske rådgivning, og at seniorforsker i DTU Aqua Morten Vinther 
har udtalt til Politiken som reaktion på den kvote, som ministeren har lavet: ”Det er 
stadig vores vurdering, at fiskeriet skal stoppes. Man bør ikke fiske på en bestand, hvor 
landinger og sandsynligvis bestand er gået så meget tilbage” og ”De følger ikke DTU 
Aquas rådgivning. Det er et problem for troværdigheden af fiskeriforvaltningen, fordi råd
givningen bygger på nogle internationale principper om, hvordan man forvalter fisk, heri
blandt forsigtighedsprincippet. De principper følger myndighederne ikke i dette tilfælde”? 
Vil miljøministeren følge op med fiskeriministeren for at få beskyttelsen af stenbideren 
bragt i tråd med den biologiske rådgivning? Der henvises til artiklen ”Minister ignorerede 
forskeres advarsel og lod fiskeriet fortsætte”, politiken.dk, den 8. marts 2024.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på soren.egge.rasmussen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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